Statement by Ambassador John McNee

Permanent Representative of Canada to the United Nations 
on the Signature of the United Nations Convention on the Rights of Persons with Disabilities

New York, 30 March 2007

Mr. Chair,

Canada is proud to have contributed to the development of the International Convention on the Rights of Persons with Disabilities alongside delegations of other member States and with the active involvement of non-governmental organization representatives.

Through the spirit of compromise and hard work, this Convention was agreed upon in record time.  This Convention prevents discrimination so that the human rights of persons with disabilities, which are the same rights guaranteed to everyone, are understood and ensured by States.  It is for this reason that we believe that the development of this Convention is long overdue.

Many of the provisions contained in this Convention relate to matters of provincial jurisdiction in Canada and we therefore look forward to engaging in a detailed review of this agreement with our provincial and territorial colleagues.  We will also engage with a broad range of members from civil society to listen to their perspectives and learn from their experience.  This will all take time but Canada’s signature of this Convention is a signal of our commitment to advancing the rights of persons with disabilities and human rights in general.   We thus welcome the broad participation in this ceremony and congratulate our colleagues and, in particular, Ambassadors Gallegos and McKay on the fruition of all of our hard work.

Déclaration de l'Ambassadeur John McNee

Représentant permanent du Canada auprès des Nations Unies

à l'occasion de la Signature de la Convention des Nations unies sur les Droits des personnes handicapées

New York, le 30 mars 2007

Monsieur le Président,

Le Canada est fier d’avoir contribué à l’élaboration de la Convention internationale sur les droits des personnes handicapées, de concert avec les délégations d’autres États membres, y compris avec le concours actif de représentants d’organisations non gouvernementales.

Grâce à l’esprit de compromis et à un travail acharné, il a été possible de s’entendre sur la Convention dans un temps record.  La Convention servira à prévenir la discrimination, de façon à ce que tous les États comprennent et garantissent les droits des personnes handicapées, à savoir ces mêmes droits dont peut se prévaloir chaque être humain. C’est pourquoi nous estimons qu’il était grandement temps d’élaborer une telle convention.

Au Canada, de nombreuses dispositions de la Convention concernent des domaines de compétence provinciale. En conséquence, de concert avec nos collègues des provinces et des territoires, nous souhaitons procéder à un examen approfondi de ce document.  Nous entamerons également une discussion avec un large éventail de membres de la société civile afin qu’ils puissent nous communiquer leurs perspectives et que nous puissions apprendre de leurs expériences. Cela prendra du temps mais la signature de la Convention par le Canada est l’expression de notre volonté résolue de promouvoir les droits des personnes handicapées et les droits de la personne en général. C’est ainsi que nous nous réjouissons de la forte participation à cette cérémonie. Enfin, à l’heure où nous récoltons le fruit de nos efforts acharnés, je tiens à féliciter nos collègues et, tout particulièrement, les ambassadeurs Gallegos et McKay.

